
Van:
Verzonden: donderdag 28 mei 2020 9:47
Aan:

___________________

Onderwerp: FW: overgang crisisbesluitvorming naar ghewone besluitvorming

Vergeet ik jullie in de cc

Als een van jullie nog ideeën heeft: please teli me.

VN

Verzonden:_donderdag 28 mei 2020 9:46

Onderwerp: FW: overgang crisisbesluitvorming naar ghewone besluitvorming

Ik stuur dit ook even naar jou ivm relatie met de Vijfhoek,

Ik heb al laten weten dat wat en mij betreft dit een mooi voorstel is. En dat we nog nadenken
over welke onderwerpen de MCC19 (al) op zou kunnen pakken, naast de genoemde kabinetsreacties.
Moeten dus klussen zijn die binnen een normaal’ ritme passen (zonder de ‘bloedspoed’ van een crisis).
Ik heb net meE] afgesproken dat we vandaag in de loop van de dag nog ideeën voor onderwerpen aanleveren.
Dan kan het (na reactie VWS /i&V) op papier voor zaterdag.

Als jij nog gedachten hebt: let us know.

Idee is dat dit conceptvoorstel zaterdag in het Catshuis wordt besproken (Wiebes, Koolmees en Hoekstra zouden
daar ook voor uitgenodigd worden).

Groet,

i:zz5

Van: [—-]
Verzonden: woensdag 27 mei 2020 15:10
AJEZZZ [ ZZEZEZZZvwsnl),
[ , @mjv nl

_____

cfl
Onderwerp: overgang crisisbesluitvorming naar ghewone besluitvorming

Collega’s.

n.a.v. de diver5e discussies die ik de afgelopen dagen hebben gehad over de vraag hoe we op een verstandige
manier kunnen overgaan van crisisbesluitvorming naar gewone besluitvorming kom ik tot het volgende
conceptvoorste!. Graag jullie reactie!

overwegingen
• De kracht van crisisbesluitvorming ligt in de snelheid (ICCB->MCCB->persconferentie op één dag). Zolang

kort-cyclisch besluiten moeten worden genomen over actuele ontwikkelingen en OMT-adviezen is
crisisbesluitvorming nodig;



• De zwakte van crisisbesluitvorming ligt in de beperkte groep en de korte tijd; daarmee bestaat het risico dat
besluiten niet voldoende zijn doordacht op alle relevante aspecten en dat er onvoldoende draagvlak voor
besluiten is bij de rest van de ministerraad.

• In de C-19 crisis speelt als bijzonderheid dat er in de vorm van het dagelijks 12-uur overleg van de vier meest
betrokken ministers een soort dagelijks bestuur is ontstaan waar feitelijk alle besluiten in hoge mate worden
genomen. De hierboven genoemde voor- én nadelen spelen daardoor nog sterker.

• Iedereen voelt aan dat de nadelen van deze manier van besluitvorming steeds zwaarder gaan wegen. In
iedere crisis moet je op tijd stoppen met de crisisaanpak en overstappen naar reguliere manier van werken.

• Anderzijds: er komen in juni nog twee OMT-adviezen aan. Een over toerisme en één over de uitvoering van
de routekaart per 1juli. Beiden vragen om snelle besluitvorming na verschijnen van het advies omdat die
informatie vrijwel direct op Straat ligt.

• In de overgang van cri5isbesluitvorming naar gewone besluitvorming mag geen discontinuïteit optreden.

Voorstel
• De MCCB gaat door tot en met 24juni zodat het juli-pakket uit de routekaart nog lang5 die weg kan worden

vastgesteld en kan worden aangekondigd. Daarna zijn er nog maar een aantal beperkingen actueel (hoger
onderwijs, evenementen, bijeenkomsten boven 100 mensen, seksinrichtingen) waarover in een ander
tempo kan worden besloten.

• Na 24 juni kan de besluitvorming over de c-19 gerelateerde onderwerpen in een regulier ambtelijk/politiek
proces worden gebracht. Daartoe wordt de Ministeriële Commissie Covid-19 opgericht, die in principe zoals
iedere onderraad op dinsdagen vergadert, waarna de conclusies op vrijdag in de MR komen.

• De MCC-19 wordt voorbereid door een ambtelijk voorportaal (ACC-19) waar ieder departement op DG of
SG-niveau in 15 vertegenwoordigd. De ACC-19 staat onder voorzitterschap van de SGAZ.

• Onder aansturing van de SG J&V is er een projectgroep die de regie voert op de beleidsvoorbereiding tbv
ACC-19 en MCC-19.

• De doorlooptijd van ACC-19->MCC-19->MR is onvermijdelijk een stuk langer dan wat ICCB/MCCB nu doen.
Dat is ook nodig omdat integraliteit van de voorbereiding en het verkrijgen van draagvlak in deze fase
belangrijker zijn dan snelheid.

• Besluitvorming over volgende fases van de steunpakketten en stimuleringspakketten gaan via de Vijfhoek
naar de MR.

• Indien de medische situatie dat onverhoopt nodig maakt kan altijd weer de crisisstructuur worden
ge rea ct ive e rd.

• Om de overgang van crisisbesluitvorming naar gewone besluitvorming soepel te laten lopen zouden ACC-19
en MCC-19 in juni al eens bij elkaar kunnen komen om zich te buigen over onderwerpen die niet rechtsreeks
raken aan OMT-adviezen en de routekaart. De eerste agenda zou onder meer kunnen bevatten de
kabinetsreactie op de ontvangen adviezen van de denktank en de planbureaus.

Groet,
-
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